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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 23 DE FEBRER DE 
2022 

Identificació de la sessió: 
Núm.  PLE2022000002  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 23 de febrer de 2022 
Hora d’inici: 19:30 h 
Hora de fi: 22:04 h 
Lloc: Sala de Plens 

Hi assisteixen: 

Sr. Maurici Jiménez Ruiz, alcalde, regidor delegat d’Hisenda, Comunicació, Seguretat 
Ciutadana i Protecció Civil (PSC-PMC) 

Sr. Carles Méndez López, 2n  tinent d’alcalde, regidor delegat de Serveis i Medi Ambient 
(PSC-PMC) 

Sra. Pilar Ferrero Fresno, regidora delegada de Benestar Social, Salut Pública i Noves
Tecnologies (PSC-PMC) 

Sr. Josep Amat Calvet, 4rt tinent d’alcalde, regidor delegat de Cultura i Ensenyament 
(PSC-PMC) 

Sra. Montserrat Rovira Ramos, 1a  tinenta d’alcalde, regidora delegada d’Acció 
Territorial i Urbanisme (ERC-AM) 

Sr. Joan Barceló Marull, 5è tinent d’alcalde,  regidor delegat de Promoció Econòmica, 
Activitats Econòmiques i Via Pública (ERC-AM) 

Sra. Jenny  Xufré Marcé, regidora delegada de Turisme (ERC-AM) 

Sr. Pedro Torres López, 3r tinent d’alcalde, regidor delegat d’Infància, Joventut i Esports 
(VAeC-ECG) 

Sr. Joan Giraut Cot, regidor (JxCat) 

Sra. Pilar Rojas Molina, regidora (JxCat) 

Sra. Mònica Mir Cruañas, regidora (JxCat) 

Sra. Emma Gimbernat Fusté, regidora (JxCat) 

Sr. Adrià Tauler Bona, regidor (SOM-TE) 

Sra. Sònia Sànchez Ruart, regidora (SOM-TE) 

Sr. José Luís Villa Montava, regidor (C’s) 

Sr. Christian Prat Galceran, regidor 
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Han excusat la seva presència:  
 
Monica Rios Garcia, Regidor/A 
 
 
 
L’alcalde, Sr. Maurici Jiménez Ruiz, presideix la sessió.  
 
 
ORDRE DEL DIA  
 
1.- Presa de possessió de la regidora Sra. Emma Gimbernat Fusté. 

2.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior. 

3.- Prendre coneixement de la baixa del Sr. Christian Prat Galceran del grup municipal 

Junts x Castell - Platja d'Aro i S’Agaró. 

4.- Control dels Òrgans de Govern - Informació de l'alcaldia. 

4.1.- Moviments de plantilla. 

4.2.- Subvencions. 

4.3.- Contractes majors. 

4.4.- Relació de decrets. 

4.5.- Resolucions judicials. 

5.- Dictàmens. 

5.1.- Modificació ordenança fiscal núm. 6 IIVTNU per adaptar-la al RDL 26/2021 de 8 de 

novembre. 

5.2.- Aprovació reconeixement extrajudicial de crédit d'obligacions. 

6.- Mocions. 

6.1.- Moció presentada pel Grup municipal Junts en defensa del cànon de residus a 

Catalunya. 

6.2.- Moció presentada pel Grup municipal Vall d'Aro en Comú de suport a la nova reforma 

laboral i la recuperació de drets de les treballadores i treballadors. 

6.3.- Moció presentada pel Grup municipal del PSC en defensa de la inclusió financera i 

bancària de la gent gran a Castell d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró. 

6.4.- Moció presentada pel Grup municipal Vall d'Aro en Comú per combatre la bretxa 

digital i humanitzar el tracte que sovint reben les persones usuàries a les entitats 

bancàries. 
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7.- Assumptes urgents. 

7.1.- Adhesió al Pla Comarcal per la diversitat afectiva, general i de gènere al Baix 

Empordà. 

7.2.- Pla Igualtat de Gènere de Castell - Platja d'Aro i S'Agaró 2020-2024 

8.- Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop el secretari ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1. Presa de possessió com a regidora de l’ajuntament, de la Sra. Emma Gimbernat 
Fusté, pel Grup polític municipal de Junts per Castell-Platja d’Aro i S’Agaró, en 
substitució, per renúncia, del Sr. Joel Masdeu Plana 
 
S’ha comprovat la credencial de la regidora lliurada per la Junta Electoral Central en data 
3 de febrer d’enguany, a nom de la Sra. Emma Gimbernat Fusté. 
 
 
L’alcalde diu que seguidament se procedirà a la formulació del jurament o promesa 
d’acatament a la Constitució legalment exigit, per la qual cosa s’invita a la regidora electa, 
Sra. Emma Gimbernat Fusté a posar-se en peu i  sol·licita que pel senyor secretari es 
procedeixi a la lectura de la fórmula legal de jurament o promesa. 
 
El secretari  llegeix a continuació la següent pregunta, en compliment de l’art. 1 del R.D. 
707/1979, de 5 d’abril, pel qual s’estableix la fórmula de jurament en càrrecs i funcions 
públiques: 
 
“Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les 
obligacions del càrrec de regidora de l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro, amb 
lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució com a norma fonamental de 
l’Estat?”. 
 
La  Sra. Emma Gimbernat Fusté contesta:  “Si, prometo, per imperatiu legal”, prenent 
possessió del càrrec de regidora d’aquesta Corporació. 
 
L’alcalde li dona la benvinguda com a regidora de ple dret de l’ajuntament i li desitja molt 
d’encert en la seva tasca. 
 
 
2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament, l’acta de la darrera sessió celebrada el dia 26 de gener de 2022. 
 
 
3. Prendre coneixement de la baixa del Grup Municipal de Junts per Castell – Platja 
d’Aro i S’Agaró del Regidor Christian Prat Galceran. 
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El Sr. Christian Prat Galceran, regidor del grup municipal de Junts per Castell-Platja d’Aro 
i S’Agaró, presenta escrit de data 14.02.2022, número de registre E2022002523, en el 
que manifesta abandonar l’esmentat grup municipal, passant a ser regidor no adscrit. 
 
Vistos els articles 73 i següents de la Llei 7/1985, de 2 d’abril reguladora de les bases del 
règim local y 50 i 51 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pels qual s’aprova el text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, per unanimitat dels 16 membres 
assistents, dels 17 que integren el ple de la corporació s’adopta el següent 
 

ACORD 
 
Primer. Prendre coneixement de l’escrit presentat pel regidor Sr. Christian Prat Galceran 
en el que manifesta abandonar el grup municipal de Junts per Castell-Platja d’Aro i 
S’Agaró. 
 
Segon. Declarar regidor no adscrit al Sr. Christian Prat Galceran, el qual tindrà tots els 
drets participatius i econòmics que la Llei reconeix amb l’excepció de l’assignació 
econòmica que correspon als grups polítics municipals. 
 
 
El Sr. Prat demana la paraula i explica els motius que l’han portat a abandonar el grup de 
Junts per Castell-Platjad’Aro i S’Agarò, concretant-los en que a mig mandat dins del grup 
municipal han sorgit afiliacions a un altre partit fet que ha provocat que els camins 
exclusivament polítics hagin divergit de l’inici. Seguidament diu que reitera el seu 
compromís amb el projecte de fer un municipi millor, i és per això que decideix, 
conjuntament amb la direcció del partit, fer aquest pas per tal de poder seguir treballant 
en aquesta línia. 
 
 
4. Control dels Òrgans de Govern. 
 
No hi ha intervencions. 
 
 
5.- Dictàmens. 
 
5.1.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda, Recursos Humans, 
Comunicació, Seguretat Ciutadana i Protecció Civil del dia 14 de febrer de 2022.  
 
Modificació ordenança fiscal núm. 6 IIVTNU per adaptar-la al RDL 26/2021 de 8 de 
novembre. 
 
Primer.- La Sentencia del Tribunal Constitucional 59/2017 d’11 de maig,  va declarar la 
inconstitucionalitat i la nul·litat dels articles 107.1, 107.2 a) i 110.4 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals (TRLRHL), però únicament en la mesura que sotmeten a tributació 
situacions d’inexistència d’increments de valor. 
 
Posteriorment en Sentència 126/2019 de 31 d’octubre de 2019, també es va declarar 
inconstitucional l’article 107.4 del TRLRHL, per aquells supòsits en els que la quota a 
satisfer sigui superior a l’increment patrimonial realment obtingut pel contribuent.  
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I finalment la recent Sentència del Tribunal Constitucional 182/2021 de 26 d’octubre de 
2021,  declara inconstitucional i nuls els articles 107.1) segon paràgraf, 107.2.a) i 107.4) 
del TRLRHL,  afectant al càlcul de la base imposable de l’impost, deixant un buit normatiu 
que impedeix la liquidació, comprovació, recaptació i revisió de l’impost i per tant la seva 
exigibilitat.  
 
Posteriorment i com a conseqüència de les citades sentencies s’aprova el  Reial decret 
llei  núm. 25/2021 de 9 de novembre,  pel qual s’adapta el TRLRHL a  la recent 
jurisprudència del Tribunal Constitucional respecte de l’IIVTNU.  
 
Aquest Reial decret llei, entra en vigor el 10 de novembre i en la seva Disposició 
Transitòria Única, disposa que els Ajuntaments tenen un termini de sis mesos des de 
l’entrada en vigor del RDL 25/2021, per a modificar les seves ordenances fiscals per a 
adequar-les a aquest.  
 
Segon.- L’aprovació de les ordenances fiscals municipals és una competència atribuïda al 
Ple de la Corporació amb caràcter indelegable, a  tenor dels articles 22.2.d) i 23.2.b) de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
 
El procediment d’aprovació de les ordenances fiscals n’exigeix l’aprovació inicial, la 
submissió a informació pública durant 30 dies hàbils, la estimació o denegació de les 
al·legacions presentades i l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text 
íntegre en el BOP, 
 
En tractar-se d’ordenances fiscals, requereixen l’aprovació per majoria simple, per 
aplicació de l’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
 

Els articles 15,16,17,18 i 19 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, text refós de 
la llei reguladora de les hisendes locals, disposa que les ordenances s’entendran 
aprovades definitivament amb caràcter automàtic si no s’hi presenta cap al·legació durant 
la informació pública subsegüent a l’aprovació inicial. 
 
Per tot l’exposat, el Ple de l’ajuntament,  
 
     ACORDA 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança fiscal núm. 6 reguladora 
de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, que es 
relaciona i s’insereix en l’Annex.  
 
SEGON.- Ordenar la publicació de l’acord provisional esmentat, pel període de trenta dies 
hàbils en el tauler d’anuncis i fer  la seva difusió mitjançant  un dels diaris de més difusió i 
la publicació en el Butlletí Oficial de la Província (BOP).   
 
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe 
o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran 
examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes.  
 
Transcorregut el període d’exposició pública,  sense haver-se presentat reclamacions, els 
acords adoptats restaran definitivament aprovats.  
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TERCER.- Aprovar que l’acord definitiu, incloent el provisional elevat automàticament a 
definitiu, i el text íntegre de les modificacions hauran d’ésser publicats en el BOP i no 
entraran en vigor fins que s’hagi efectuat aquesta publicació, llevat que s’hi assenyali una 
altra data i continuarà vigent mentre no s’acordi la modificació o derogació. En cas de 
modificació parcial, els articles no modificats restaran vigents. 
 
 
L’interventor llegeix la part dispositiva de la proposta i explica en que consisteix la 
modificació de l’ordenança. 
 
L’alcalde explica que arrel de la STSC que anul·la diversos articles de la Llei d’hisendes 
locals es fa necessari modificar la vigent ordenança reguladora de l’impost sobre 
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana. En dona uns exemples amb el 
nou càlcul, de dos maneres, que el contribuent podrà escollir, i diu que la recaptació 
municipal, arrel de dita sentència s’ha reduït i amb la modificació es pretén evitar que es 
redueixi més. 
 

******************** 
Intervencions: 
 
El Sr. Villa i el Sr. Prat diuen estar d’acord. 
 
El Sr. Tauler diu que votaran en contra perquè s’apliquen els tipus màxims. 
 
El Sr. Giraut diu que votaran a favor i que és benvinguda la modificació. 
 
El Sr. alcalde diu al Sr. Tauler que el govern municipal ha assumit els tipus màxims, però 
és el que la Llei permet i que hi ha hagut una important davallada d’ingressos per aquest 
impost. Diu que el pressupost, recentment aprovat, és viable si es mantenen els 
ingressos, per això la modificació de l’ordenança per intentar mantenir-los. 
 
Votació: 
 
A favor:  14 (PSC, ERC, VAeC, JUNTS, C’s i C.Prat) 
En contra:  2 (SOM) 
Abstenció:  cap 
 
 
5.2.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda, Recursos Humans, 
Comunicació, Seguretat Ciutadana i Protecció Civil del dia 14 de febrer de 2022.  
 
Aprovació reconeixement extrajudicial de crédit d'obligacions. 
 
ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT 

D’OBLIGACIONS DE L’EXPEDIENT NÚM. GENE2022001002 (X2022001019). 

Antecedents 

Vist l’acord de convalidació d’omissió de la funció interventora de la Junta de Govern 

Local de dates 2 i 9 de febrer de 2022, en la qual es resolt continuar amb el procediment 

de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement 

extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, 
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procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes 

obligacions. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 

únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de 

despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les 

responsabilitats corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació 

pressupostària i/o sense cobertura contractual. 

Fonaments de dret 

1. Base 18 de les Bases del pressupost de l’exercici 2022. 
 

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, proposa a la Comissió 

Informativa d’Hisenda que dictamini favorablement i proposi al ple de la Corporació 

l’adopció del següent: 

ACORD 

Únic.- Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions: 

 

Nº. factura 
Data 

factura 

Objecte de 

despesa 

Aplicació 

pressupostària Tercer 
Import 

 brut 
Dte. 

 

Import líquid 

 

A202100191 

 

 

30/11/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar 

 

191.231.226991 

Baix Emporda 

Assistencia a 

domicili SC 

 

4.543,58 € 

 

0 € 

 

4.543,58 € 

 

A202100192 

 

30/11/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar 

 

191.231.226991 

Baix Emporda 

Assistencia a 

domicili SC 

 

9.557,76 € 

 

0 € 

 

9.557,76 € 

 

1.2021.5956 

 

30/11/2021 

Treballs de 

neteja 

novembre 

 

210.920.227000 

 

Pulit SA 

 

57.629,63 € 

 

0 € 

 

57.629,63 € 

 

1.2021.6551 

 

16/12/2021 

Treballs de 

neteja 

desembre 

 

210.920.227000 

 

Pulit SA 

 

54.645,68 € 

 

0 € 

 

54.645,68 € 

 

 

00010RI21001

279 

 

 

30/11/2021 

Servei  

monitoratg

e  

menjador 

 

140.323.226991 

 

Eurest  

Catalunya SL 

 

1.039,50 € 

 

0 € 

 

1.039,50 € 
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 escolar 

novembre 

 

 

00010RI21001

280 

 

 

30/11/2021 

Servei  

monitoratg

e  

menjador 

escolar  

novembre 

 

140.323.226991 

 

Eurest 

Catalunya SL 

 

1.245,52 € 

 

0 € 

 

1.245,52 € 

 

60.589 

 

 

01/11/2021 

Contracte 

fotocopiad

ores 

novembre 

 

240.920.20500 

Victor Roca 

Martinez 

(Tecnocopia)  

 

1.074,18 € 

 

0 € 

 

1.074,18 € 

 

60.811 

 

 

01/11/2021 

Contracte 

fotocopiad

ores  

novembre 

 

240.920.20500 

Victor Roca 

Martinez 

(Tecnocopia) 

 

1.693,12 € 

 

0 € 

 

1.693,12 € 

 

60.812 

 

 

01/11/2021 

Contracte 

fotocopiad

ores 

novembre 

 

240.920.20500 

Victor Roca 

Martinez 

(Tecnocopia) 

 

1.047,40 € 

 

0 € 

 

1.047,40 € 

 

362 

 

 

27/12/2021 

Servei de 

televisióde

sembre 

 

133.491.227991 

D-9 

Comunicació 

SL 

 

3.755,17 € 

 

0 € 

 

3.755,17 € 

 

001/2022 

 

 

04/01/2022 

Honoraris 

profession

als 

desembre 

 

121.150.227060 

 

 

Sergi Calvo 

Puerto 

 

6.534 € 

 

810 € 

 

5.724 € 

 

00010RI21002

292 

 

23/12/2021 

Servei  

monitoratg

e 

menjador 

escolar  

 

140.323.226991 

 

Eurest 

Catalunya SL 

 

1.039,50 € 

 

0 € 

 

1.039,50 € 

 

00010RI21002

293 

 

23/12/2021 

Servei  

monitoratg

e 

menjador 

escolar  

desembre  

 

140.323.226991 

 

Eurest 

Catalunya SL 

 

1.245,52 € 

 

0 € 

 

1.245,52 € 
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A202100154 

 

31/10/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar 

octubre  

 

191.231.226991 

Baix Empordà 

assistència a 

domicili SCCL 

 

9.642,71 € 

 

0 € 

 

9.642,71 € 

 

A202100155 

 

31/10/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar 

octubre  

 

191.231.226991 

Baix Empordà 

assistència a 

domicili SCCL 

 

4.080,54 € 

 

0 € 

 

4.080,54 € 

 

C121002211 

 

30/11/2021 

Renting 

vehicles 

policia 

novembre  

 

150.132.20400 

 

Autos Iglesias 

SL 

 

6.333,14 € 

 

0 € 

 

6.333,14 € 

 

C121002432 

 

31/12/2021 

Renting 

vehicles 

policia 

desembre  

 

150.132.20400 

 

Autos Iglesias 

SL 

 

6.333,14 € 

 

0 € 

 

6.333,14 € 

 

60.834 

 

01/12/2021 

Contracte 

fotocopiad

ores 

desembre  

 

240.920.20500 

Victor Roca 

Martinez 

(Tecnocopia) 

 

1.056 € 

 

0 € 

 

1.056 € 

 

60.835 

 

01/12/2021 

Contracte 

fotocopiad

ores 

desembre  

 

240.920.20500 

Victor Roca 

Martinez 

(Tecnocopia) 

 

568,42 € 

 

0 € 

 

568,42 € 

 

 

A202100198 

 

 

31/12/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar  

desembre 

 

 

191.231.226991 

Baix Empordà 

assistència a 

domicili SCCL 

 

 

4.644,87 € 

 

 

0 € 

 

 

4.644,87 € 

 

 

A202100199 

 

 

31/12/2021 

Servei a 

domicili i 

neteges a 

la llar  

desembre  

 

 

191.231.226991 

Baix Empordà 

assistència a 

domicilia SCCL 

 

 

7.993,98 € 

 

 

0 € 

 

 

7.993,98 € 

  

 
L’interventor llegeix la part dispositiva de la proposta i explica el procediment a seguir en 
els supòsits de despeses en les que no hi ha acord previ; el contracte està caducat o no 
n’hi ha; o manca consignació al pressupost. Primer s’aproven els informes de 
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convalidació de la omissió de la funció interventora i al Ple les factures corresponents 
que, avui es relacionen en l’acord. 
 
L’alcalde complementa l’explicació que ha donat l’interventor. Comenta les factures 
relacionades i els treballs que les fonamenten i si el contracte és o no caducat. Diu que 
els treballs i serveis s’han fet i per tant, la remuneració és oportuna. 
 

******************** 
 

Intervencions: 
 
El Sr. Christian Prat diu que s’abstindrà i que analitzarà cada factura o contracte. 
 
El Sr. Adrià Tauler diu que votaran en contra atès que no saben si els serveis s’han 
prestat o no. 
 
El Sr. Joan Giraut diu que l’exposició de l’interventor no deixa dubte i creu que se podria 
aprofundir si no hi havia consignació o manca contracte o les dues coses. Pensa que 
s’hauria d’analitzar i veure si hi ha una mancança en RRHH. Quan a TV Costa Brava, diu 
que és un tema complexe ja que dona un servei local i s’hi hauria d’entrar en profunditat. 
Seguidament pregunta quines estan en licitació i quines tenen un contracte nou. 
 
L’alcalde demana a l’interventor que expliqui perquè es porta al Ple el reconeixement de   
les factures. 
 
L’interventor explica que la Junta de Govern aprova la convalidació de l’informe de 
l’interventor i que els responsables del serveis fan un informe en el que constaten que el 
serveis s’han prestat i per tant s’han de pagar. Així hi ha dos informes abans de sotmetre 
al Ple l’acord de reconeixement, seguint les recomanacions del tribunal de Comptes 
sobre quin òrgan municipal hauria d’aprovar aquest reconeixement. 
 
L’alcalde, en relació a les factures de TV Costa Brava, diu que s’està preparant separar 
la prestació del servei de l’ocupació gratuïta de l’edifici municipal. 
 
Votació: 
 
A favor:  13 (PSC, ERC, VAeC, JUNTS i C’s) 
En contra:  2 (SOM) 
Abstenció:  1 (C. Prat) 
 
 
6.- Mocions. 
 
6.1.- Moció informada a la Junta de Portaveus del dia 16 de febrer de 2022. 
 
Moció presentada pel Grup municipal Junts en defensa del cànon de residus a 

Catalunya. 

Des de la Generalitat de Catalunya es demana que es respecti el tribut que ha impulsat el 

reciclatge els últims 17 anys, un tribut que consisteix en que per cada tona de residus que 

un ajuntament català porta directament a l’abocador, ha de pagar una taxa, el que es 

coneix com a cànon de residus. 
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Aquest cànon ha servit per incentivar la recollida selectiva i anar acostant-se als objectius 

de reciclatge que marca la Unió Europea, mentre que els fons recaptats, s’han anat 

invertint a millorar tot el procés i les instal·lacions de tractament de residus. 

Ara, però aquest cànon pot tenir els dies comptats, a causa de la creació d’un impost 

estatal homogeni per a tot Espanya que, a la pràctica, obligarà a eliminar el nostre cànon, 

vigent es de fa gairebé dues dècades. 

Des del grup de Junts per Catalunya ens oposem frontalment a aquesta imposició d’un 

nou cànon estatal, ja que és una mostra més de centralització del govern espanyol, que 

en conseqüència li treu capacitat de governar de manera més efectiva en un àmbit com 

els residus, que són competència autonòmica. 

Així doncs, l’impost estatal deixa sense efecte una eina impositiva que ha estat un èxit i 

que compta amb no només el suport del nostre grup polític, sinó d’un ampli suport de 

diferents partits i entitats. 

Aquest nou cànon no només és un greuge per tot l’esmentat prèviament, sinó que ens 

preocupa que s’acabi penalitzant les comunitats que, com Catalunya, han fet els deures, 

pel que a la recollida de residus suposa i ens provoqui la pèrdua d’autonomia tributària. 

Per això és necessari que ens hi oposem a aquest nou cànon, ja que malgrat la promesa 

de l’Estat espanyol de compensar les comunitats com Catalunya, la pèrdua de la 

competència fiscal tindrà importants afectacions en la capacitat de fer polítiques de gestió 

de residus. 

Per tot l’exposat, el Ple de l’ajuntament  

ACORDA: 

PRIMER.-  L’Ajuntament de Castell - Platja d’Aro i S’Agaró  dona suport al cànon residus 

de Catalunya i es suma al manifest impulsat per diferents institucions, entitats i 

personalitats en la seva defensa. 

SEGON.- L’Ajuntament de Castell- Platja d’Aro i S’Agaró  demana que es modifiqui 

l’articulat de la Ley de Residuos y Suelos Contaminados para una Economía Circular per 

tal que els cànons establerts a l’esmentada Ley només s’apliquin a aquelles comunitats 

que no disposin d’un impost amb les mateixes característiques, així com es blindi el 

cànon català tal com es coneix fins ara, un model de fiscalitat ambiental pioner, òptim i 

positiu, nascut de gran consens polític i social a Catalunya. 

TERCER.- De no ser així, demana als grups parlamentaris que votin en contra de la seva 

aprovació al Congrés de Diputats i al Senat. 

QUART.- l’Ajuntament  de Castell- Platja d’Aro i S’Agaró  es compromet a continuar 

donant suport als programes de reciclatge, reducció i reutilització al seu municipi, així 

com a l’aplicació de l’economia circular. 
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CINQUÈ.- L’Ajuntament de Castell- Platja d’Aro i S’Agaró  es compromet a donar suport a 

l’Agència de Residus de Catalunya en l’aplicació del cànon de disposició de residus, i a la 

defensa d’aquesta mesura fiscal. 

SISÈ.- Donar trasllat d’aquest acord a l’Agència de Residus de Catalunya, al 

Departament d'Acció Climàtica Alimentació i Agenda Rural, als grups parlamentaris 

catalans al Congreso i Senat i al Ministerio de Transición Ecológica y el Reto 

Demográfico.  

 
La Sra. Montserrat Rovira vol fer constar que aquesta moció es presenta conjuntament 
amb el grup de Junts tal i com es va acordar a la Junta de Portaveus . 
 
El secretari llegeix la part dispositiva de la moció. 
 
La Sra. Pilar Rojas la defensa llegint la part expositiva i donant dades sobre el cànon de 
residus de Catalunya i sobre els percentatges de recollida selectiva. Es pronuncia en 
contra d’un impost estatal que desplaçaria el cànon català que tant bons resultats està 
donant. 
 

******************** 
 

Intervencions: 
 
El Sr. Christian Prat diu que aquest nou impost no afecta només a la Generalitat sinó 
també a altres regions que tenen el seu impost propi. 
  
El Sr. Adrià Tauler diu que tot i que li preocupa que l’ajuntament hi pugui sortir perdent 
creu que és una picabaralla entre dues administracions i per aquest motiu el seu grup 
s’abstindrà. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que la recent Llei aprovada al Congrés portarà molts beneficis i 
en comenta alguns. Per tant, votarà en contra de la moció, diu. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que ERC hi votarà a favor ja que han presentat la moció 
juntament amb Junts. Explica els antecedents i origen del cànon català. Dona detall de 
dades econòmiques, diners recaptats i transferència als municipis. Defensa la moció. 
 
L’alcalde diu que el grup del PSC és contrari a la moció i explica el motiu. Diu que la 
recent llei aprovada és fruit d’una Directiva de la Unió Europea que s’havia de traslladar a 
dret dels estats membres. Europa obliga als estats a complir amb uns percentatges 
determinats en una data determinada i això és incompatible amb el cànon que puguin 
tenir les comunitats autònomes. Europa considera que s’han d’unificar criteris i això 
només ho poden fer els estats. El govern s’ha compromès a ingressar a les CCAA el 
mateix que ingressen ara. Diu que la Generalitat el que ha de fer és tramitar les Lleis que 
té pendents de tramitar, algunes de fa més de 3 anys i les anomena. També diu que la 
Generalitat hauria de resoldre la situació de l’abocador de Solius que pot encarir el cost 
de la taxa que paguen els veïns. 
 
Votació: 
 
A favor:  8 (Junts; ERC)) 
En contra:  6  (PSC; C’s i C.Prat) 
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Abstenció:  2 (SOM) 
 
 
6.2.- Moció informada a la Junta de Portaveus del dia 16 de febrer de 2022. 
 
Moció presentada pel Grup municipal Vall d'Aro en Comú de suport a la nova 
reforma laboral i la recuperació de drets de les treballadores i treballadors. 
 
Després de més de 9 mesos de negociacions, el 22 de desembre de 2021 es tancava un 
acord en matèria laboral que ha derogat aquells aspectes centrals de la reforma laboral 
del 2012 que va dur a terme el Partit Popular, que han tingut una major incidència a la 
devaluació dels drets laborals i sobretot dels salaris al nostre país. La reforma laboral va 
tenir com a objectiu ocult aprofitar la crisi per produir canvis en una direcció triple: 
devaluar de manera estructural els salaris, desequilibrar la negociació col·lectiva a favor 
de la patronal i substituir la flexibilitat pactada per la imposició unilateral de les empreses. 

El nou acord laboral ha integrat els sindicats CCOO i UGT i el comitè de la CEOE i 
CEPYME i ha estat liderat per la Vicepresidenta del Govern i Ministra de Treball Yolanda 
Díaz.   

El Consell de Ministres del passat 28 de desembre de 2021, va aprovar el Reial Decret 
llei 32/2021 de 28 de desembre de mesures urgents per a la reforma laboral, la garantia 
de l’estabilitat de l’ocupació i la transformació del mercat de treball. Per la nova llei es 
restableixen els equilibris perduts en la negociació col·lectiva que recuperarà, novament, 
el seu paper central en les relacions laborals i fonamentarà un mercat laboral on la 
temporalitat se situï, per primera vegada, a l'entorn dels estàndards europeus. 

El text, a més, dóna compliment tant a l'acord de Govern com als compromisos adquirits 
amb la Unió Europea plasmats al Component 23 i estableix les bases en matèria laboral 
per a una recuperació justa i inclusiva. 

La nova norma, per tant, deroga la reforma laboral del Partit Popular i incorpora nous 
paradigmes, desterrant la precarietat i impulsant nous drets en el marc d'un nou estatut 
del treball digne, que redunden en una sortida social de la crisi a través de més i millor 
ocupació i l'aprofundiment en els instruments d'igualtat social. 

Els principals canvis són: 

1. Es recupera la ultraactivitat dels convenis col·lectius, de manera que els convenis que 
hagin arribat a la fi de la seva vigència es prorroguen fins que siguin substituïts per altres 
de nous. Amb això s'evita, d'una banda, haver de negociar amb la pressió que no arribar 
acord suposa que el conveni es perd i, de l'altra, evita que desapareguin els drets 
aconseguits al llarg de la vida del conveni col·lectiu. 
 
2. El conveni sectorial torna a ser prevalent, per tant els convenis d'empresa només 
podran negociar condicions que millorin el que recull el conveni sectorial. S'estableix un 
conveni sectorial d'aplicació per als qui treballen en contractes i subcontractes, de 
manera que no hi hagi persones treballadores sense conveni d'aplicació com fins ara 
existia. 
 
3. El contracte de treball s’entén com a indefinit. 
 
4. Es redueixen a dues les modalitats de contractació: per causes productives i per 
substitució amb dret a reserva del lloc de treball. Desapareix el contracte per obra o 
servei, font de frau i precarietat permanent. Es passa d’una durada possible màxima de 4 
anys a una durada de 1 any. 
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5. Es redueix el període d’encadenament de contractes, passant d'un període de 24 
mesos en 30 mesos, a 18 en 24 mesos per considerar-se com a contractes indefinits. Els 
límits d’encadenament operen tant sobre la persona treballadora com sobre el lloc de 
treball. 
 
6. Passen a considerar-se indefinits els contractes en frau de llei i a més tots els que 
incompleixin el que estableix aquesta regulació. 
 
7. El contracte per circumstàncies de la producció serà d’un màxim de 6 mesos, 
ampliable a 12 per conveni, amb la possibilitat de fer-se per 90 dies per a activitats 
estacionals previsibles, prèvia planificació, notificació a la representació sindical l’any 
anterior, i sense possibilitat d’encadenament consecutiu. 
 
8. S'opera un canvi de model respecte del contracte formatiu que tindrà dues modalitats: 
formació en alternança i obtenció de la pràctica professional. La retribució s'adaptarà al 
conveni i no podrà baixar del 60% (el primer any i del 75% el segon any). Mai no serà 
menor a l'SMI proporcional a la jornada. 
 
9. Es redissenya dels desincentius als contractes de molt curta durada. A més, en l'àmbit 
de la contractació s'han redissenyat desincentius per penalitzar l'excessiva rotació als 
contractes de durada molt curta. 
 
10. A més, la reforma inclou la posada en marxa dels nous mecanismes per afavorir la 
flexibilitat interna a les empreses, amb l'objectiu de fomentar la continuïtat de les relacions 
laborals estables, evitant el trànsit per la desocupació, cosa que beneficia tant a 
treballadors i treballadores com empreses. D'aquesta manera, es revisa el model d'ERTO 
i es crea el mecanisme RED, cridat a jugar un paper de “nou ERTO”, que permeti 
l'adaptació temporal de jornada de treball, el cobrament d'una prestació social que no 
consumiria atur del treballador o treballadora, i la restricció a l'acomiadament quan 
l'empresa s'aculli a aquest mecanisme. 
 

Aquesta reforma és una fita indiscutible. Però, a més, és una reforma pactada. I és una 
reforma el guió de la qual ha estat des del primer moment induït pels agents socials. I és 
una reforma que per primera vegada canvia la lògica evolutiva de la legislació laboral de 
més d’una dècada. Aquesta legislació es transformava a través de reformes successives, 
per facilitar la precarització de l'ocupació, la descausalització de la contractació, 
l'externalització de riscos des de les empreses als treballadors i a la societat, l'eliminació 
de barreres a la lliure disposició de l'empresariat. Ara, per primer cop transitem en 
direcció diferent. S'intervé per internalitzar responsabilitats a les empreses principals 
respecte a les que treballen per a elles; se situen incentius diferents a abaratir salaris 
mitjançant la garantia de l'aplicació del conveni col·lectiu i la pujada de l'SMI; s'exploren 
fórmules de flexibilitat interna a les empreses dignes de tal nom: la flexibilitat no 
negociada sinó imposada no és flexibilitat, és precarització. 

Per tot això exposat, i des de la certesa que la nova lleva en matèria laboral impulsada 
pel Govern de l’Estat és la millor eina per combatre la precarietat laboral, recuperant els 
elements de negociació col·lectiva perduts en els darrers anys, i la millor eina perquè les 
treballadores i els treballadors d’aquest país recuperin drets laborals després de molts 
anys, el Grup Municipal de La  Vall D’aro EN COMÚ proposa l’adopció al Ple Municipal 
dels següents 

ACORDS 
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PRIMER.- Donar suport a l’acord en matèria laboral assolit entre  els agents socials i la 
patronal el passat 23 se desembre de 2021. 

SEGON.- Donar suport al Reial Decret Llei 32/2021 aprovat en Consell de Ministres el 
passat 28 de desembre de 2021. 

TERCER.- Instar el Govern de l’Estat a seguir impulsant el diàleg social per aconseguir 
nous acords en matèria de reducció de la desigualtat amb els agents socials i la resta de 
forces polítiques amb representació al Congrés dels Diputats. 

QUART.- Donar trasllat dels presents acords al President del Govern de l’Estat, al 

Ministeri de Treball i Economia Social, als sindicats CCOO i UGT als grups polítics del 

Congrés, Senat, Parlament Europeu i Parlament de Catalunya, a la Federació Española 

de Municipios y Provincias (FEMP) i a les entitats municipalistes de Catalunya.  

 
El secretari llegeix la part dispositiva de la moció. 
 
El Sr. Pedro Torres defensa la moció i explica perquè el grup Vall d’Aro en Comú la 
presenta. Considera que aquesta recent reforma la boral aporta millores als treballador. 
 

******************** 
 
Intervencions: 
 
El Sr. José Luis Villa diu que no entén la moció. Està d’acord amb la reforma aprovada 
però no té res a veure amb el municipi, diu, i a més es presenta quan ja s’ha aprovat al 
Congrés de Diputats i ja es veurà més endavant el resultat. Diu que la moció no serveix 
per res i que s’abstindrà. 
 
El Sr. Christian Prat valora positivament la reforma i diu que està d’acord amb la moció. 
 
El Sr. Adrià Tauler diu que coincideixen amb el que ha dit el Sr. Villa. 
 
La Sra. Mònica Mir explica el que considera en que consisteix la reforma laboral. En 
critica alguns aspectes com ara que no reculli l’àmbit autonòmic dels convenis col·lectius i 
detalla els aspectes que considera mancances. Diu que votaran en contra perquè no té 
en compte l’escenari català. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que discrepa del Sr. Torres, que la Llei ja està aprovada i 
que les mocions que s’aproven al Ple són per impulsar l’assumpte sobre el que tracten i 
aquest no és el cas. Seguidament explica perquè ERC va votar en contra en el Congrés 
de Diputats. Principalment perquè no és una derogació de la reforma anterior, derogació 
que havia pactat el PSOE. Detalla el que considera defectes de la legislació anterior que 
no s’han modificat i diu que en una república catalana tot això es resoldria millor. 
 
 
Votació: 
 
A favor:  6 (PSC; VAeC i C Prat) 
En contra:  7  (Junts i ERC) 
Abstenció:  3 (SOM i C’s) 
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6.3.- Moció informada a la Junta de Portaveus del dia 16 de febrer de 2022. 
 
Moció presentada pel Grup municipal del PSC en defensa de la inclusió financera i 
bancària de la gent gran a Castell d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró. 
 
Entre setembre del 2020 i setembre del 2021 els bancs van tancar prop de 7 oficines per 

dia a Espanya. El nombre d'oficines bancàries es va situar en 20.421, fet que suposa una 

reducció del 10,86% respecte a les registrades a finals de setembre del 2020, segons 

l'última actualització del Banc d'Espanya. Aquesta caiguda es tradueix en el tancament de 

2.488 oficines en un any, mentre que si es compara amb les dades a tancament del mes 

de juny del 2020, el descens va ser del 2,35% (493 sucursals). 

A més, suposa un descens del 55,72% respecte al màxim històric de 46.118 sucursals 

obertes al setembre del 2008. Així, amb els tancaments del passat 2021, la xarxa 

bancària ha quedat a nivells d’implantació del 1977. Pel que fa el tancament d'oficines per 

comunitats autònomes: Catalunya, és la segona comunitat (la primera Castella i Lleó) on 

es va registrar una caiguda més gran en comparació amb les dades del setembre del 

2020, en experimentar un descens del 15,53%.  

Aquest tancament massiu en la xarxa d'oficines i caixers al conjunt de l’Estat, suposava ja 

a finals del 2020 que 1,2 milions de persones no comptaven amb un punt tradicional 

d'accés a efectiu al seu municipi. Segons el Banc d’Espanya, tan sols l’any 2020 es van 

retirar més de 1.000 caixers.  

A més en aquelles oficines que encara resten obertes, acumulen als seus treballadors 

una càrrega de feina considerable a l’augmentar la mitjana d’usuaris a qui han de donar 

servei. Comparativament amb la resta d’Europa, a Espanya cada treballador bancari ha 

d’atendre una mitjana de 268 persones, mentre que Alemanya sols té una saturació de 

143 amb més del doble d’habitants al país. 

Els bancs s’han convertit en un servei necessari i essencial pel nostre dia a dia. 

Necessitem un número de compte per cobrar la nòmina, la pensió o l’atur, per pagar els 

rebuts de la llum o l’aigua, per adquirir un habitatge, etc. La seva atenció, per tant, hauria 

de correspondre a aquesta necessitat, però la realitat és que el tancament d’oficines, 

juntament amb la reducció de personal, fan que el servei empitjori i que s’estableixin 

franges per a l’atenció personal que en moltes ocasions arriben tant sols fins a les 11h. 

Aquest desmantellament de la xarxa bancària està provocant que un fet quotidià com 

anar al caixer automàtic per treure diners o fer un ingrés resulti cada vegada més 

complicat. Però sobretot en la gent gran, que vol i necessita disposar d’efectiu per fer les 

seves compres quotidianes. 

Per això hem de fer front a la denominada exclusió financera i bancària, que no sols és 

de caire presencial, sinó també digital: un 35% de les persones majors de 74 anys no s’ha 

connectat mai a Internet i per tant no ha fet mai gestions de banca online o consulta de 

saldos amb apps bancàries.  

S’han incrementat els pagaments electrònics, però no podem negar que encara hi ha 

moltes persones grans sense accés a les noves tecnologies i que necessiten un caixer 
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automàtic a prop de casa. Aquesta és una altra manifestació de les desigualtats socials 

que genera la bretxa digital. 

Actualment, amb el pretext del canvi d’usos de part de la població respecte els productes 

bancaris s’estan retallant serveis i atenció, i imposant altes comissions a aquelles 

persones que no es desenvolupen adequadament en l’entorn digital i han de fer els 

tràmits presencialment. S’ha imposat per tant un sistema que exclou a aquelles persones 

que no tenen capacitat per fer servir les noves tecnologies, fet que afecta especialment a 

la gent gran, que provoca cues de persones grans esperant a la via pública (afegides a 

les fins ara limitacions d’aforaments comercials) per a fer les seves gestions, 

desplaçaments innecessaris a causa del tancament d’oficines i la degradació progressiva 

de l’atenció presencial i l’assessorament personalitzat. 

És imprescindible mantenir per una qüestió essencial d’equitat i distribució territorial i de 

barri, una xarxa suficient de caixers a tot el municipi, per garantir la normativa que regula 

el dret d’accés als serveis bancaris, i que la desertització bancària no agreugi les 

conseqüències de la bretxa digital que sobretot afecta a les persones grans. 

A la Nova Agenda del Consumidor desenvolupada en el Reial Decret Llei 1/2021 del 19 

de gener, de protecció dels consumidors i usuaris front a situacions de vulnerabilitat social 

i econòmica, subratlla la necessitat d’abordar les necessitats específiques de 

consumidors que, per les seves característiques o circumstàncies, requereixin una major 

protecció per a garantir la presa de decisions en les relacions concretes de consum 

atenent als seus interessos. Entre aquestes necessitats i relacions es destaquen les 

següents: la necessitat de garantir tant l’assequibilitat dels productes, béns i serveis, com 

la disponibilitat d’una informació clara, accessible i fàcil de gestionar; l’adopció d’un 

enfocament just i no discriminatori en la transformació digital.  

El Govern de l’Estat ha donat un mes de termini (des del passat 20 de gener) per tal que 

el sector bancari revisi la seva estratègia per garantir la inclusió financera de la gent gran 

i oferir noves solucions per avançar al màxim cap a aquest objectiu segons el 'Protocol 

Estratègic per Reforçar el Compromís Social i Sostenible de la Banca' aprovat el juliol del 

2021.  

Per tot l’exposat, el Ple de l’ajuntament,  

ACORDA: 

Primer.- Instar al conjunt de les entitats bancàries i financeres que operen al municipi, a 

reforçar els recursos d’atenció al client, per tal d’oferir un servei adequat durant tot l’horari 

en especial atenció a les persones grans que no poden fer els seus tràmits o gestions on-

line, en compliment del Reial Decret Llei 1/2021 de protecció dels consumidors i usuaris 

front a situacions de vulnerabilitat social i econòmica. 

Segon.- Que l’Ajuntament  faci una campanya d’informació i sensibilització sobre 

l’existència dels comptes corrents socials i perquè faci un seguiment del compliment que 

fan les entitats bancàries que operen a la nostra ciutat en relació als comptes socials. 
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Tercer.- Traslladar aquests acords a les associacions de Gent Gran del municipi, a la 

Conselleria d’Economia i Hisenda de la Generalitat, al Ministeri d’Afers Econòmics i 

Transformació Digital, i a totes les entitats bancàries que operen amb oficina pròpia al 

municipi.  

 
L’alcalde explica que, de comú acord amb la grup municipal Vall d’Aro en Comú, 
s’incorpora el punt tercer la moció presentada per aquest grup a la moció presentada pel 
grup del PSC i es retira la moció de Vall d’Aro en Comú perquè el fons és el mateix que la 
que ara es tracta. 
 
El Sr. Pedro Torres explica que el punt tercer de l’esmentada moció proposa que 
l’ajuntament faci una campanya d’informació i sensibilització sobre l’existència de 
comptes corrents socials i perquè faci un seguiment del compliment que fan les entitats 
bancàries que operen en el nostre municipi en relació a aquests comptes socials. 
 

******************** 
 
El Sr. José Luis Villa diu que està d’acord amb aquesta moció ja que és en favor de “la 
tercera joventut” del municipi, diu en referència a la gent gran. 
 
El Sr. Christian Prat diu que votarà a favor atès que afecta al dia a dia de la gent del 
municipi, sobre tot la gent gran. 
 
El Sr. Joan Giraut llegeix una nota de premsa de La Moncloa, del passat dilluns dia 21 i 
pregunta al Sr. Torres que són els comptes socials que ha esmentat.  
 
El Sr. Torres explica que són els comptes socials i el costos de manteniment més baixos 
que es proposen. 
 
Amb l’aclariment del Sr. Torres el Sr. Giraut diu que el seu grup està d’acord amb la 
moció. 
 
La Sra. Montserrat Rovira també diu estar-hi d’acord. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
7.- Assumptes urgents. 
 
per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de l’ajuntament, 
s’acorda tractar els següents assumptes no inclosos a l’ordre del dia: 
 
-   Aprovació del Pla d’Igualtat de Gènere. 
 
- Aprovació de l’adhesió al Pla comarcal per la diversitat afectiva, sexual i de                  
gènere del Baix Empordà. 
 
7.1.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Atenció a les Persones, Participació 
Ciutadana i Noves Tecnologies del dia 21 de febrer de 2022. 
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Pla Igualtat de Gènere de Castell - Platja d'Aro i S'Agaró 2020-2024 
 
DINAMITZACIÓ COMUNITÀRIA, PARTICIPACIÓ CIUTADANA I RRHH. 

GENE2022001305 (X2022001328) 

PLA IGUALTAT DE GÈNERE CASTELL PLATJA D’ARO S’AGARÓ 2020-2024. 

A la Comissió informativa d’Atenció a les persones, participació ciutadana i noves 

tecnologies, la Comissió Política-tècnica d’Igualtat, va informar que: 

-  Al 2019 es va redactar el Pla d’Igualtat de Gènere 2019-2023. Aquest és el 
principal instrument d’actuació a nivell municipal per promoure la igualtat efectiva 
de gènere i per eradicar les desigualtats i les violències que es deriven de les 
violències masclistes. El Pla està adreçat al conjunt de la ciutadania, i l’enfoc de 
treball és transvesal (des dels diferents serveis i recursos ) i global (des de 
diferents àmbits que afecten a la qualitat de vida). 
 

- La primera línia de treball és la transversalitat i el compromís polític, al nostre 
municipi, l’aposta política és evident i ho demostra la implementació del pla i la 
organització de treball que tenim, a més canviem el cartipàs, afegint “igualtat i les 
diversitats” a la Regidoria de Dinamització Comunitària, Participació i RRHH. La 
segona, aborda les violències masclistes amb la finalitat de tallar-les d’arrel, la 
tercera ens ajuda amb el foment de la coeducació des de diferents àmbits 
(l’escolar, de lleure, la salut, l’Esport, la mobilitat i l’urbanisme), amb la quarta línia 
es treballa sobre la feina, la conciliació i la coresponsabilitat, i per acabar la 
cinquena, la vessant de participació política, ciutadana i comunitària.  

 
- Es va posar a votació i es va aprovar per unanimitat.  

 
Per tot això exposat, la Comissió Informativa d’Atenció a les persones, participació 
ciutadana i Noves tecnologies, proposa l’adopció del següent: 
 
ACORD: 
 
Aprovar el Pla d’Igualtat de Gènere de Castell-Platja d’Aro i s’Agaró (2020- 2024).   
 
 
La Sra. Pilar Ferrero explica que l’any 2019 es va aprovar un pla d’igualtat però que ha 
evolucionat i se’n ha fet una revisió i actualització. Fa un resum del contingut del pla i 
convida als presents a la inauguració que es farà el proper dia 10 de març. 
 
Els portaveus dels grups i el regidor no adscrit diuen que hi votaran a favor. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
7.2.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Atenció a les Persones, Participació 
Ciutadana i Noves Tecnologies del dia 21 de febrer de 2022. 
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Adhesió al Pla Comarcal per la diversitat afectiva, general i de gènere al Baix 
Empordà. 
 
DINAMITZACIÓ COMUNITÀRIA, PARTICIPACIÓ CIUTADANA I RRHH.  

 

GENE2022001312 (X2022001335) 

 PLA COMARCAL PER LA DIVERSITAT AFECTIVA, SEXUAL I DE GÈNERE AL BAIX 

EMPORDÀ. 2021-2024 

A la Comissió Informativa d’Atenció a les persones, participació ciutadana i Noves 

Tecnologies, la Comissió Política-tècnica d’Igualtat,  va informar que: 

-  Aquest 2021 el Consell Comarcal del Baix Empordà ha aprovat el I  Pla comarcal 
per la diversitat afectiva, sexual i de gènere al Baix Empordà (2021-2024). Aquest 
és el principal instrument d’actuació a nivell comarcal per promoure la perspectiva 
de la diversitat afectiva, sexual i de gènere i per eradicar les desigualtats i les 
violències que es deriven de l’orientació sexual, la identitat de gènere i les 
diferències en el desenvolupament sexual. El Pla està adreçat al conjunt de la 
ciutadania i no exclusivament a les persones LGTBI de la comarca. 

 
- El municipi de Castell-Platja d’Aro i S’Agaró ha participat de forma activa, ens els 

tallers per l’elaboració del diagnosi del Pla. 
 

- El Pla  dona compliment a la Llei 11/2014 del 10 d’octubre, per a garantir els drets 
de lesbianes, gais, bisexuals, transgèneres i intersexuals i per a eradicar 
l’homofòbia, lesbofòbia, la bifòbia i la transfòbia, aprovada per la Generalitat de 
Catalunya, pel que fa a les funcions atribuïdes als ens locals. 

 
- El Pla, està adscrit al contracte programa del Departament d’Igualtat i Feminismes 

de la Generalitat de Catalunya,  i preveu la implementació en tots els municipis de 
menys de 20.000 habitants a la comarca. 
 

Es va votar la proposta d’adhesió al Pla Comarcal per la diversitat afectiva, sexual i de 
gènere al Baix Empordà (201-2014) i es va aprovar per unanimitat.  
 
Per tot això exposat, la Comissió Informativa d’Atenció a les persones, participació 
ciutadana i Noves Tecnologies, proposa l’adopció del següent: 
 
 
ACORD 

 
 

- Aprovar l’adhesió al Pla Comarcal  per la diversitat afectiva, sexual i de gènere al 
Baix Empordà (2021- 2024). 
 

- Comunicar-ho al Consell Comarcal del Baix Empordà.  
 

 
La Sra. Pilar Ferrero explica el contingut del pla. Diu que és el primer pla comarcal que 
es fa per la diversitat afectiva, sexual i de gènere al Baix Empordà. 
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Els portaveus dels grups i el regidor no adscrit diuen que hi votaran a favor. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament. 
 
 
8.- Precs i preguntes. 
 
El Sr. Christian Prat proposa que, arrel de la sequera que estem patint,  es treballi en 

sistemes de rec efectius i que en totes les reformes públiques que es facin es tingui en 

compte una millor eficiència del rec. 

La Sra. Sònia Sánchez formula els següents precs i preguntes: 
- Pregunta si es replantaran els arbres tallats vora la cala del Pi, amb motiu de les obres 
del carril bici. 
- Com es gestionen les llicències d’obres i les consultes urbanístiques atesa la jubilació 
de l’arquitecte Pere Madí. 
- Demana si es pot ampliar la freqüència de recollida dels sacs amb restes de jardineria. 
 
La Sra. Emma Gimbernat formula els següents precs i preguntes: 
- Si l’ajuntament té previst fer alguna actuació sobre la plaga de la processionària, 
especialment a la zona del Puig del Molí, en el parc infantil. 
- Quin serà el trajecte que farà la rua de Carnaval, si serà el de sempre o es modificarà. 
 
La Sra. Mònica Mir formula els següents precs i preguntes: 
- Diu que la vorera de la banda dret, pujant a Fanals d’Amunt, que no està pavimentada 
és plena d’herbes, demana que es netegi per evitar que els vianants transitin pel mig de 
la via. 
- Demana que es posin pedals als contenidors que no en tenen (ja ho va demanar en un 
ple) per evitar que es deixin algunes bosses de basura al terra. 
 
La Sra. Pilar Rojas formula els següents precs i preguntes: 
- Demana que s’asfalti un tram de carrer que va del C/ Vall d’Aro al Port, abans de 
Setmana Santa. Recorda que ja va demanar-ho en una sessió plenària. 
- Proposa una actuació en l’ànec de la rotonda de l’Av. de S’Agaró, ja que està en mal 
estat i mal cuidat. 
 
El Sr. Joan Giraut diu, adreçant-se a la Sra. Xufré, que seria bo que es comences a 
visualitzar les actuacions previstes en el pla estratègic de turisme. 
 
La Sra. Jenny Xufré contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 
amb la seva regidoria: 
- Sobre el trajecte previst per a la rua de Carnaval, diu que es farà a l lloc habitual. En 
canvi si que s’ha canviat les dates d’altres actes de Carnaval amb el consens de les 
colles. 
- Quant al pla estratègic de turisme, diu que el fet que no s’hagi donat publicitat sobre el 
pla no significa que no s’hi està treballant. Diu que s’està treballant en línies 
estratègiques. 
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El Sr. Carles Méndez contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 
amb la seva regidoria: 
- Sobre els sacs de la poda de jardins, explica la freqüència contractada que és de 3 dies 
i 40 sacs cada dia. Es pot incrementar la freqüència si augmenten els residus per la major 
afluència de residents. 
- Quant a l’eficiència en el rec, diu que ja s’estalvia l’aigua en el rec de les zones verdes i 
jardineres municipals. 
- Sobre el tractament de la plaga de la processionària, diu que l’ajuntament farà el 
tractament dels pins de les zones públiques però que els particulars s’han fer el seu 
tractament. Diu que  l’ajuntament els hi pot donar tota la informació que necessitin. 
- Sobre les herbes de la vorera de Fanals, diu que demà ho passarà a la brigada perquè 
la netegin. 
- Quant als pedals dels contenidors, diu que només en tenen els de rebuig. Diu que s’hi 
està treballant. 
- Sobre l’ànec de la rotonda diu que certament és un problema i que mirarà a veure que 
s’hi pot fer. 
 
La Sra. Montserrat Rovira contesta el següent sobre les qüestions plantejades 
relacionades amb la seva regidoria: 
- Sobre l’eficiència en el rec, diu que a tots els projectes d’obra pública s’hi incorporen 
sistemes d’aprofitament hídric. Posa com exemple la plaça Poeta Sitjà en la que s’hi ha 
construït a sota un dipòsit per aprofitar l’aigua de pluja i del rec. També diu que a 
l’aparcament de Saba s’hi preveu una actuació. 
-  Sobre  si es replantaran els arbres tallats vora la cala del Pi, amb motiu de les obres del 
carril bici, diu que no, que s’han tret els que calia i que es tracta d’una obra que fa el 
Consorci de les vies verdes i no l’ajuntament. 
- Sobre l’arquitecte d’urbanisme, diu que li estranya la pregunta ja que la Sra. Sánchez ja 
ha fet consultes amb l’arquitecte del consell comarcal que ve 3 dies a la setmana. Mentre 
no es convoqui la plaça les consultes les tractarà la Sr. Laura Vergara. La Sra. Sánchez 
es queixa de que es facin via e-mail i no presencialment. La Sra. Rovira discrepa perquè 
diu que l’atenció presencial no es fa sempre i que els correus electrònics es contesten en 
dos dies, temps que considera correcte. 
-  Quant als forats en l’asfalt de la via que va al Port d’Aro, diu que el dia 1 de març 
començarà la campanya d’asfaltatge d’enguany que durarà fins a finals d’abril.  
 
L’alcalde complementa algunes explicacions que ha donat els regidors: 
-  Informa que properament, d’aquí un mes aproximadament, s’adjudicarà un contracte 
sobre la gestió de l’aigua i la seva eficiència. 
- Quant a la jubilació de l’arquitecte, diu que la situació és la mateixa que quan estava de 
vacances,  però ara hi ha la Sra. Vergara i abans no hi havia substitut. Aprofita per 
informar  que avui la Junta de Govern ha aprovat la convocatòria per cobrir interinament 
la plaça que quedarà vacant d’aquí uns dies. Diu que es fa interinament perquè amb els 
sindicats es va acordar que aquestes vacant s’ocupin interinament mentre no es resolguin 
les convocatòries de consolidació i estabilització del personal temporal. 
- Quant a la plaga de la processionària, diu que el mes de setembre és quan es fa el 
tractament. 
-  Sobre el trajecte de la rua de Carnaval, diu que les associacions empresarials han 
preferit el recorregut habitual. 
- Finalment explica els treballs que s’estan fent a partir del pla estratègic de turisme. 
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Vist i plau       El secretari  
L’alcalde 
 

 




